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Mona Keijzer naar haar visie op hoe het

bedrijfsleven in beweging is en hoe het kabinet

daarop anticipeert, dan wel reageert.
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Hoe kijkt u naar mogelijk nieuwe toetreders zoals Amazon en Google?
“In de digitale economie zijn in korte tijd veel online platforms
ontstaan. We gebruiken ze om ons hotel te boeken, eten te bestellen,
met vrienden te communiceren, foto’s te delen en allerlei producten en
diensten te kopen in appstores en webshops. Maar ook in de
verzekeringswereld, is online zaken doen heel gebruikelijk geworden.

Deze digitale platforms bieden gemak en veel economische kansen voor
consumenten en ondernemers. We moeten de ontwikkeling van de
platformeconomie dus blijven stimuleren. Maar, er is ook een keerzijde
aan grotere, digitale platforms waarvan zowel andere ondernemers als
consumenten last hebben en waar overheden op Europees en nationaal
niveau tot nu toe te weinig aan doen of pas laat in actie komen.

Er zijn nu enkele erg grote platforms ontstaan en het is de vraag of
andere, vaak kleinere of startende, ondernemingen nog wel kunnen
toetreden. Als dat niet zo is, krijgen de paar grote platforms die er nu
zijn nog meer zeggenschap over wie toegang krijgt tot hun diensten en
data en onder welke voorwaarden. Een blijvende dominante markt-
positie van digitale platforms vindt het kabinet onwenselijk. Dat
belemmert de toetreding van nieuwe bedrijven en beperkt de online
keuzevrijheid van consumenten en ondernemers.”

Moet hiervoor regelgeving komen, om het ‘level playing field’ te
waarborgen?
“Ja, ik ga namens het kabinet inzetten op scherper toezicht op digitale
platforms en zo nodig ingrijpen vooraf (ex-ante), een passende
toepassing van mededingingsregels door bijvoorbeeld data mee te
wegen en aanpassing van criteria voor het melden van een fusie of
overname. Bijvoorbeeld door naast omzet ook de transactiewaarde en
de rol van data mee te wegen. Digitale platforms kunnen daardoor niet
zomaar toekomstige concurrenten, zoals nu nog kleine startups,
opkopen.

Het is wenselijk om eerder en doelgerichter te kunnen ingrijpen. De
verantwoordelijke toezichthouder moet de bevoegdheid krijgen om
vooraf in te grijpen (ex-ante) als een platform een positie dreigt te
krijgen waar ondernemers of consumenten niet meer omheen kunnen.
Er kunnen dan bijvoorbeeld verplichtingen worden opgelegd om meer
data te delen met andere bedrijven of een platform kan worden
gedwongen om te stoppen met het manipuleren van zoekresultaten. 
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Daarnaast stelt het kabinet dat zogenoemde richtsnoeren, waarin de
toepassing van mededingingsregels is vastgelegd, worden aangepast.
Bijvoorbeeld door ook de rol van data mee te wegen bij het beoordelen
van concurrentievraagstukken bij platforms. Dit is van belang bij het
vaststellen van marktdominantie. 

Z O  K W A M  E N K E L E  J A R E N  G E L E D E N
Z E L F S  D E  F U S I E  T U S S E N  W H A T S A P P  

E N  F A C E B O O K  N I E T  B O V E N  D E  
F U S I E D R E M P E L  U I T .

Als grotere bedrijven samengaan, moeten zij dit melden bij de
toezichthouder als de omzet van de betrokken partijen bepaalde
waarden overschrijdt. Deze fusiedrempel houdt echter het veelvuldig
opkopen van - nog kleine - toekomstige concurrenten door grote
platforms niet tegen. Zo kwam enkele jaren geleden zelfs de fusie
tussen WhatsApp en Facebook niet boven de fusiedrempel uit. Daarom
wil het kabinet dat er beter passende criteria komen voor het melden
van een overname. Bijvoorbeeld door naast omzet, ook rekening te
houden met de transactiewaarde van een overname.

Ik heb onlangs voorgesteld om de drie maatregelen op Europees niveau
te nemen. Omdat grote digitale platforms binnen de gehele EU actief
zijn, is het voor een effectieve aanpak noodzakelijk om dit niet per
land in nationale regels te doen. Ook voorkomt dit dat een platform in
de ene lidstaat aan strengere regels gebonden is dan in een andere
lidstaat.”

U liet uitzoeken of de EZ-subsidies aan ondernemers vooral door
mannen worden uitgedeeld. Als dat zo zou zijn, dan zou u meer
vrouwen inschakelen. Wat is de uitkomst van dit onderzoek? Bent u
tevreden met het aantal vrouwen in de top bij verzekeraars? Wat zou
beter kunnen?
“Ik heb al langere tijd binnen mijn beleid als staatssecretaris hiervoor
extra aandacht. Door een gebrek aan diversiteit laten we namelijk
economische kansen liggen. Volgens McKinsey maar liefst één miljard
euro aan economische groei. En dat komt nog eens bovenop het feit
dat vrouwen vaak niet of onvoldoende op een longlist staan.

W E  L A T E N  E E N  M I L J A R D  E U R O  A A N  
E C O N O M I S C H E  G R O E I  L I G G E N  D O O R D A T

O N Z E  I N V E S T E R I N G S F O N D S E N ,  B A N K E N  
E N  B E D R I J V E N  N I E T  D I V E R S  Z I J N .

Particuliere investeringsfondsen steken volgens onderzoekers vrijwel al
hun geld in startups waar een man ‘de baas’ is: 1,6% van de
gefinancierde startups staat slechts onder leiding van een vrouw. Van
al het personeel in de Nederlandse private-equity sector is 14% vrouw.
En dan de man-vrouwverhouding bij de investeringsfondsen zelf:
slechts één op de tien heeft een vrouwelijke partner. We laten een
miljard euro aan economische groei liggen doordat onze investerings-
fondsen, banken en bedrijven niet divers zijn. Daar is geen twijfel over.
Dus óók bij verzekeraars is daar winst te behalen, hoewel er in ieder
geval gelukkig in de diverse Raden van Bestuur van Nederlandse
verzekeraars wel vrouwen zitten waaronder zelfs een aantal
directievoorzitters.

Het kan dus beter. De komende jaren zal daarom bewust naar
vrouwelijke kandidaten worden gezocht in EZK-commissies, zodra een
plek vrijkomt. Desnoods schakelen we gespecialiseerde headhunters in.
En we moeten ons allemaal realiseren dat ieder van ons onbewuste
vooroordelen heeft. Daar begint het.”

Er zijn relatief veel actuarissen die afkomstig zijn uit Volendam.
Heeft u nooit overwogen om ook actuariaat te gaan studeren?
“Je moet doen waar je goed in bent en waar je belangstelling ligt.
Toen ik jong was, was ik ook al bezig met de inrichting van de
samenleving en met politiek. Daardoor kwam ik automatisch uit bij
rechten en bestuurskunde. En tot op de dag van vandaag heb ik daar
altijd voordeel en veel plezier van gehad. 

Als jurist leer je denken langs lijnen hetgeen helpt in het ordenen
van de complexe werkelijkheid. Als politica is kennis van het staats-
en bestuursrecht en kennis van bestuurlijke processen onontbeerlijk.
Maar eerlijk is eerlijk: toen ik in mijn tienerjaren was, wist ik niet van
het bestaan van de actuariële wetenschappen. Dus wie weet is er wel
een geweldige actuaris aan mij verloren gegaan.”

U heeft vijf zoons. Zit er ook een potentiële actuaris tussen?
“Van mijn vijf jongens zijn er drie onmiskenbare bèta’s. Twee
studeren scheikunde en eentje wiskunde waarbij die laatste
inmiddels de computerscience ingedoken is. De andere twee hebben
niet zoveel met wiskunde en/of cijfers en volgens mij is dat wel een
voorwaarde. Maar het goede nieuws voor de Volendamse actuarissen
onder de lezers is, dat één van die twee een horecahart heeft en
aangezien ik weet dat Volendamse actuarissen ook graag een biertje
op de Dijk drinken, leveren mijn jongens via die lijn een positieve
bijdrage aan de actuarissen van ons land.” ■
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